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Anders Henriksen 

79 79 78 07 
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anhe@kolding.dk 

Emne: Møde i skolebestyrelsen ved Sjølund-Hejls Skole 
6. december 2022 

— 

Møde dato 

12. december 2022 

Mødested 

Personalerum 

 

Møde tidspunkt 

Kl. 17.15 - 19.15 

Møde nr. 

 

Mødeleder  

 

Afbud til 

Anders Henriksen på 21 64 60 34, via AULA eller 

på anhe@kolding.dk 

Deltagere 

Medarbejderrepræsentanter: Kirsten Ellerbek og Linda Nielsen 

Forældrevalgte: Maria Andresen, Thomas Schmolke, Lone la Cour Kryger, Bjarne Hindkjær Hansen, 

Jesper Stougård Baunbæk, Maja Gellert Christiansen, Sune Stoklund Sørensen   

Ledelse: Rune Robert Friis og Anders Henriksen 

Elevrådsrepræsentanter:  

Bemærkninger 

Ordstyrer: Lone la Cour Kryger 

Afbud: Sune Stoklund Sørensen + lidt senere fremmøde fra Jesper Stougård Baunbæk  

HUSK, at vi på dette møde holder juleafslutning. Der er bestilt mad til mødet, og vi starter med at spise 

fra kl. 17.15-17.50. 

OBS: Bemærk, at datoen for januar-mødet er ændret til 19/1-2023 

 

— 

Dagsorden 

01.01 Spisning kl. 17.15-17.50 

Godkendt 

01.02 Godkendelse af dagsorden - kl. 17.50-17.52  

Godkendt 

01.03 Godkendelse af referat fra seneste møde – kl. 17.52-17.55 

Godkendt 

01.04 Orientering – kl. 17.55-18.10 

01.04.1 Formanden + øvrige forældre: AH og Maria Andresen har deltaget i brugernævnsmøde. Her blev 

informeret om politiske visioner for skoleområdet og orienteret om budgetaftale for skoleområdet. 

 

01.04.2 Ledelsen: (indkøb af elevcomputere, fundraising til aktivitetsområde, opstart for ny lærer, 

indskrivning, ny PPR-psykolog, budget-proces omkring samlæsning af klasser, læsefestival ➔ 

familie-café?) 

https://www.kolding.dk/
mailto:anhe@kolding.dk


 

 

 

— 

Side 2 

Skolen har læsemåned i januar måned. Den 30. januar afholdes læsefestival på skolen, med 

aktiviteter, inspiration og hyggelæsning. Der afholdes mørkelæsning den 9. januar. Der har i den 

forbindelse været en overvejelse om det giver mening at koble læsefestival med en familiecafé. 

 

Skolen har modtaget midler fra en IT-pulje som skal realiseres. Skolen har indkøbt 30 

elevcomputere og mobil digital skærm.  

 

Styregruppe for etablering af idræts-, aktivitets- og legeområde har modtaget yderligere 

fondsmidler og finansieringen er nu næsten på plads.  

 

Fra 1. december er der opstartet ny lærer. Fra 1. december er opstartet ny barselsvikar for PPR-

psykolog.  

 

Indskrivningsprocessen til GLO 2023 er i gang. Det forventes at der etableres en klasse på ca. 20 

elever.  

 

01.04.3 Personale 

Skolens 6. klasser har deltaget i Projekt Edison. Det har været en god og fin oplevelse for 

eleverne. Projektet opleves som spændende men også tidskrævende.  

 

Nationale Overgangstest er gennemført i læsning og matematik. Der er pt. centrale tekniske 

udfordringer ift. at indsamle testresultater. Der er en risiko for, at de ikke kommer.  

 

Der har været afholdt juleklippedag, som var meget velbesøgt. Juleklippedagen oplevedes som 

meget hyggelig. Det overvejes om juleklippedagen skal lægge frem til og med 6. lektion.  

 

SFO har fået ny studerende. Der har derudover været besøg fra UC-Syd hold af studerende, som 

har afholdt aktiviteter med børn i SFO og Klub. Der er i den seneste periode arbejdet med 

julegaver.  

 

01.04.4 Elevrådet (ikke valgt endnu) 

Intet at bemærke 

 

01.05 Proces for implementering af det nye evaluerings og bedømmelsessystem i folkeskolen 

(herunder indførelse af meddelelsesbogen) – kl. 18.10-18.20 

 

Rune og Anders fremlægger input til skolebestyrelsen fra seneste lærermøde. Hvilken proces 

ligger i de kommende par måneder, og har skolebestyrelsen input til denne? 

 

Anders Henriksen redegør for drøftelser på lærermøde omkring implementering af 

Meddelelsesbog. Bestyrelsen drøfter holdninger til meddelelsesbogens form og indhold.  

 

Skolebestyrelsen anbefaler at meddelelsesbogen udgives i samme periode, som der afholdes 

skole/hjem-samtaler. Skolebestyrelsen anbefaler at meddelelsesbogen til en start omfatter dansk 



 

 

 

— 

Side 3 

og matematik.  

 

01.06 Gennemgang af skolebestyrelsens principper (se 2 bilag) – kl. 18.20-18.45 

Ledelsen har lavet et samlet dokument med de eksisterende principper. Ydermere er der lavet en 

oversigt over, hvilke principper vi har, og hvilke vi i denne periode bør udarbejde. Gennemgang og 

drøftelse af, hvordan vi griber denne arbejdsopgave an. 

Vi forudsætter, at alle har kigget principperne igennem inden mødet.  

Hvilke principper trænger til en revision, og hvilke er det vigtigst at starte med? 

Vi foreslår, at der nedsættes en skrivegruppe, som kan lave udkast til kommende møder, så vi 

kan være færdige med opgaven inden sommerferien. 

 

Anders Henriksen redegør for principper vedtaget af skolens bestyrelser, samt lovpligtige 

principper som skolen mangler.  

 

Lone la Cour Kryger foreslår at bestyrelsen nedsætter en arbejdsgruppe, som arbejde med udkast 

til tilføjelse og rettelse af principper. Forældrevalgte bestyrelsesmedlemmer i arbejdsgruppen er 

Lone la Cour Kryger, Maria Andresen. 

 

01.07 TEMA-drøftelser: Hvilket tema skal vi starte med, og hvornår skal det første gang på 

dagsordenen? – kl. 18.45-19.00 

Prioritering af temaer og revidering/udarbejdelse af principper. Vi nedsætter også 

arbejdsgrupperne til temaerne. 

 

Bestyrelsen drøfter prioritering af temaer:  

 

Temagruppe for Teknologiforståelse (naturfag + sprog + erhvervsliv + innovation + design):  

Thomas Schmolke, Jesper Stougård Baunbæk,  

 

Temagruppe for Skolens ordblindestrategi + talblindhed: 

Thomas Schmolke, Maja Gellert Christiansen, Kirsten Ellerbæk 

 

Temagruppe for Overgange: Fra daginstitution til GLO. GLO til 0. klasse. 0. til 1., 3. til 4. og 6. og 

7. klasse: Linda Nielsen, Jesper Stougård Baunbæk, 

 

 

01.08 Drøftelse af punkter til fællesmøde med skolebestyrelsen fra Christiansfeld Skole – kl. 

19.00-19.05 

Der skal udarbejdes en dagsorden i samarbejde med ledelsen og bestyrelsesformanden fra 

Christiansfeld. 

 

Udskydes til bestyrelsesmøde januar.  

 

01.09 Punkter til kommende møder – kl. 19.05-19.10  



 

 

 

— 

Side 4 

01.09.1 Gennemgang af principper: Hvilke principper har vi, hvilke mangler vi, og hvilke yderligere ønsker 

vi at udarbejde i denne valgperiode? (december- eller januar-møde) 

01.09.2 Bestyrelsesmøde januar: Oplæg om ordblindeindsats ved læsevejleder Anne Rønn. Fælles 

drøftelse af ramme for dialog omkring overgange med Christiansfeld Skoles Skolebestyrelse. 

01.09.3 TEMA-drøftelse: SFO (kommende bestyrelse – evt. udsættes pga. kommunal proces omkring 

læreplaner i SFO) 

01.09.4 TEMA-drøftelser (fra november-møde) 

01.09.5 Orientering om både det kommunale og lokale budget 2023 (januar-møde) 

01.09.6 Beslutning: Hvilke bestyrelsesmøder skal byrådsmedlem og medlem af udvalget for Børn og 

Uddannelse, Mads Kloppenborg-Skrumsager, deltage i og med hvilket formål? 

01.10 Evt. – kl. 19.10-19.15 

 

 

TASK-LISTEN fra sidste møde (revideres ved mødets afslutning): 

 

 


